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Dnr 2015VON/0185 Vård- och omsorgsnämnden 2015-11-10 § 77 

Åtgärds-/handlingsplan med anledning av 
prognostiserat budgetunderskott 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Vård- och omsorgsnämnden godkänner bifogad rapport 

Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 
Med anledning av prognosticerat underskott om 34 miljoner kronor för 

vård- och omsorgsnämndens område har ett ett antal åtgärder för god 

resurshållning identifierats. 

 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 151023 

Åtgärdsplan för myndighet funktionsnedsättning 

Handlingsplan för vård- och omsorgsavdelningen 
 
Yrkanden 

Britt Lindmark (FP) yrkar bifall till liggande förslag till beslut. 

 

Mikael Lindström (S) yrkar att ärendet ska återremitteras med motiveringen 

att ärendet ska kompletteras med konsekvensanalyser och att det ska 

säkerställas att föreslagna insatser, formuleringar och handlingsplan inte 

strider mot LSS. 

 

Turid Stenhaugen (MP) yrkar bifall till återremissyrkandet. 

 

Mikael Lindström (S) yrkar avslag på liggande förslag till beslut. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller om det 

ska återremitterats och finner att vård- och omsorgsnämnden beslutat att 

ärendet ska avgöras idag. 

 

Votering begärs och verkställs. 

 

Följande voteringsproposition uppläses och godkänns. Ja-röst för att avgöra 

ärendet idag, nej-röst för att återremittera ärendet. 

 

Jan Dolk (KD)   JA 

Britt Lindmark (FP)   JA 

Viveca Melander Jonsson (M) JA 

Mica Nordström (C)   JA 

Johannes Sulo (KD)   JA 
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Mikael Lindström (S)   NEJ 

Anna-Lena Östman (S)  NEJ 

Joachim Vogel (S)   NEJ 

Ali Özturk (V)   NEJ 

Turid Stenhaugen (MP)  NEJ 

 

Vid voteringen har 5 ja-röster och 5 nej-röster lämnats. Med ordförandens 

utslagsröst har nämnden beslutat att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden ställer proposition på bifall till liggande förslag till beslut samt 

avslag på detsamma och finner att nämnden beslutat att bifalla liggande 

förslag till beslut. 

 

Votering begärs och verkställs. 

 

Följande voteringsproposition uppläses och godkänns. Ja-röst för bifall till 

liggande förslag till beslut, nej röst- för avslag på detsamma. 

 

Jan Dolk (KD)   JA 

Britt Lindmark (FP)   JA 

Viveca Melander Jonsson (M) JA 

Mica Nordström (C)   JA 

Johannes Sulo (KD)   JA 

Mikael Lindström (S)   NEJ 

Anna-Lena Östman (S)  NEJ 

Joachim Vogel (S)   NEJ 

Ali Özturk (V)   NEJ 

Turid Stenhaugen (MP)  NEJ 

 

Vid voteringen har 5 ja-röster och 5 nej-röster lämnats. Med ordförandens 

utslagsröst har nämnden beslutat att bifalla liggande förslag till beslut. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Mikael Lindström (S) reserverar sig mot beslutet med följande motivering. 

 
”Den socialdemokratiska gruppen reserverar sig mot beslutet. Vi yrkade på 

återremiss för att beslutet skulle åtföljas av gängse konsekvensanalyser, för 

ekonomi, medborgare och barn, som normalt krävs i alla våra tjänsteskrivelser. 

Majoritetens beredning av ärendet följer inte våra interna krav och är därför 

inte heller godtagbar ur ett demokratiskt perspektiv. Utan konsekvensanalyser 

kan vi inte fatta beslut om insatser. 

 

Vi menar också att flera av insatserna är kontraproduktiva för att uppnå det 

syfte som Alliansen har tänkte sig. Till exempel kommer vi inte att bli en mer 

attraktiv arbetsplats genom att erbjuda fler deltider och fler delade turer.  

 

När det gäller insatser för funktionsnedsatta är handlingsplanen förvillande 

eftersom den använder begrepp som finns i LSS-lagstiftningen. Om begreppen 

hade med LSS-lagstiftningen att göra, vilket man förutsätter att de har när det är 

det ärendet avser, är åtgärderna sannolikt lagstridiga på det sätt som Alliansen 

väljer att använda dem. Under mötet framkom att man med ”närhetsprincip”, 
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”föräldraansvar” och ”normaliseringsprincip” inte alls menar det som LSS 

handlar om, utan om annan hemsnickrad semantisk innebörd. Alliansen föreslår 

att personer med funktionsnedsättning ”i första hand ska stå i bostadskö för att 

ombesörja sitt boende och att de ska söka arbete via arbetsförmedlingen innan 

prövning av daglig verksamhet kommunal regi görs”. Vi fick inget svar på vilka 

personkretsar i LSS Alliansen tyckte skulle klara sig på detta vis, men man 

menade att det var ”normaliseringsprincip” att personer med 

funktionsnedsättning ska ges förutsättningar att leva som alla andra. Vi häpnade 

över många av svaren. Alliansen påstår att närhetsprincip handlar om att man i 

första hand bör ordna insats i kommunen och helst i hemmet. ”Närhetsprincip” i 

LSS handlar inte om geografisk närhet, som Alliansen hänvdar, det handlar om 

att insatserna ska vara ”lätt tillgängliga” för de som behöver.” 

 

Ali Özturk (V) reserverar sig mot beslutet med följande motivering. 

 
”(V)i anser att handlingsplanen har stora brister och felaktigheter gällande 

ursaker till underskottet, analysen samt avsedda verkan av föreslagna åtgärder. 

 

Den största anledningen till underskottet, anser vi är underbudgetering av 

verksamheten. Trots att BUP redovisningen inte ger en fullständigt bild av läget, 

kan man ändå avläsa att man har budgeterat verksamheten enbart efter 

förhoppning och önskemål om att det ska bli så billigt som möjligt.  

 

Aspekter som rättssäkerhet, arbetsmiljö, hållbarhet, kvalitet, långsiktigt 

kompetensförsörjning, medmänsklighet osv har prioriterats i andra hand. 

Dessvärre cementerar de föreslagna åtgärderna den nuvarande 

utvecklingsinriktningen. Det är svårt att övertyga någon om att nedskärningar i 

personalkostnaderna kan åstadkomma bättre kvalité i verksamheten, då 

rimligtvis är arbetsbelastningen blir högre med påföljande stress, vantrivsel, 

ökad sjukfrånvaro, sämre arbetsmiljö osv. Samtidigt som man ämnar att 

förstärka ledningsgruppen. 

 

Formuleringar som " normaliserings principer ska börja gälla " kan tolkas som 

underkännande av nuvarande verksamhetsutövningen eller strävan efter så 

många avslag som möjligt. Att ta ifrån delegationen från handläggare som är 

utbildade och anställda för ändamålet rimmar illa med " LEAN " tänkande och 

är både slöseri med satsade arbete samt omyndigt förklarande av arbetslaget. 

 

Handlingsplanen saknar genomtänkta konsekvensanalyser och har missat den 

primära orsaken till underskottet som är underbudgeteringen. Därför reserverar 

Vänsterpartiet sig mot beslutet.” 

 
Sändlista 

Omsorg- och välfärdssektorn 

 

_______ 

 

  


